
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date
4/16/68

On April 13, 1968, Mr. XAVIER VON KOSS
loOlO Crenshaw Boulevard, Torrance, California, advised 
that he is the owner of the American Business Consultants 
Company. He said that as the sole owner and operator of 
this company, he provides services for any individual in 
the field of self hypnotism and personal development. 
He advised that his services include persons from all 
walks of life, including people occupied in sales 
positions, and due to this fact, he has adopted the 
business name of American Business Consultants.

VON KOSS said that he has been in business at the
16010 Crenshaw address since approximately May i960, and 
that a search of his immediate records led to no information 
concerning a client xnown as ERIC S. GALT. VON KOSS said 
that he had no recollection of this name nor was he able 
to fit the name with any of his former clients.

According to VON KOSS, many of his clients desire
oc remain anonymous and often appear only for one or two 
consultations desired to build their self-confidence and 
endow them with the powers of auto-hypnotism. VON KOSS 
advised that his home residence was 67 Beach Drive, 
Hermosa Beach, California, and that he has some minor 
business records at heme which might reflect when and if 
GALT had ever been a client at the American Business 
Consultants. He advised that he would peruse these 
records, and if any material was located of assistance 
concerning GALT, such would be made available to the 
Les Anreles office of the FBI.

Torrance, California Los Angelos: 44-1974--,

3/-.S CHARLnC M. PAGE and 
PAUL F. TIERNEY/CM?/ebf
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date ____ 4/18/68

On April 17, 1968, the name ERIC S. GALT was checked
through the records of the Grantee - Grantor property records 
of Los Angeles County for the years 1967 and i960 to date in 
an effort to determine if any such person owned taxable property 
in Los Angeles County during 1967 or 1968. A check of these 
records for that period met with negative results.

On___ 4/17/68__ at Log Angeles, California -File # Los Angeles 44-1574 ->5’^^

MCK IL BECKER/sle Date dictated - 4/17/68

This document contain* neither recommendation* nor conclusion* of the FBI. It i* the property of the FBI and is loaned to 
your agency; it and its content* are not to he distributed out aide your agency.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

On April 17, 1968, the name ERIC S. GALT was checked
through the Superior Court records, Los Angeles County, Los 
Angeles, California, in an effort to determine if any person 
by that name had ever been in a suit for divorce in any city 
of Los Angeles County during the years 19^9 to the present. 
The divorce records of Los Angeles County fail to reflect 
any such divorce during that period of time.

On___ 4/17/68__at Los Angeles. California fu. # Los Angeles 44-l§74

by ^rSAJBEmCK £. BECKEB/sle Date dictated 4/17/68
Thia document contain# neither recommendation* nor conclusion* of the FBI. It I* the property of the FBI and i* loaned to 
your agency; it and it* content* are not to be distributed outside your agency.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date 4/26/68

MARIE MARTIN, St. Francis Hotel, Room 201. 5533
Hollywood Boulevard, advised that she was nervous, excited, and 
confused during previous interviews. She stated she had been 
drinking excessively for an extended period of time prior to 
the previous interviews. She added that she was not intoxicated 
at the time of the interviews. She advised that subsequent to 
her prior interviews, she has reduced her intaxe of alcoholic 
beverages, and that her recollection of the events concerning 
her association with JAMES KARL RAY has improved.

She stated that she first met an individual who
introduced himself as ERIC GALT, shortly after Thanksgiving of 
1967? in late November or early December. This meeting took 
place at the Sultan Room at the St. Francis Hotel, where MARTIN 
was working as a cocktail waitress. About 9:00 p.m. in the 
evening GALT was sitting at the bar, and he offered to buy 
MARTIN a drink. GALT bought MARTIN a drink and ordered straight 
Vodxa for himself. MARTIN carried on her conversation with 
GALT while waiting on other customers. MARTIN said she asxed 
GALT if he would drive her home. GALT asked her where she 
lived, and she said New Orleans. GALT consented and asked when 
MARTIN wanted to leave. MARTIN replied, "Right after work 
tonignt." MARTIN said she then explained to GALT that MARTIN’S 
cousin RITA STEIN had two children in New Orleans, and RITA 
wanted someone to take her to New Orleans and bring them to 
Los Angeles. RITA STEIN was sitting at the bar a few seats 
away. MARTIN called RITA STEIN over, and she Joined the conver­
sation. MARTIN said she told RITA that this was her chance to 
get her Kids. MARTIN said she had to wait on customers and 
only heard parts of RITA’S conversation with GALT. MARTIN said 
she told GALT that she would not be traveling with him to New 
Orleans. RITA asked GALT if he would taxe her brother, CHARLES 
STEIN, to New Orleans to plcK up the children instead of 
herself. GALT said he would taxe CHARLES if MARTIN, RITA and 
CHARLES would register to vote and list the American Independent 
Party as their party preference. A short while later, CHARLES 
STEIN arrived at the Sultan Room. RITA, CHARLES and MARTIN

4/2^6^ Los Angeles, California . Los Angeles 44-1574 />

DENNIS C. LE MASTER/DCL/plh
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all agreed to register as requested by GALT. About midnight 
CHARLES and RITA left and GALT remained in the Sultan Room 
and continued to drink Vodka. GALT remarked to MARTIN that 
this arrangement had better not be a "set-up”. He said if it 
was he had a gun and would ’’hurt” CHARLES.

The interview was interrupted at this point when an 
individual, who identified himself as Dr. GERALD I. FREDKOFF, 
arrived to examine MARTIN. Upon completion of the examination 
FREDKOFF returned to the hotel corridor outside of MARTIN’S 
room. He advised that MARTIN'S physical condition did not 
preclude further interview. He stated he was treating MARTIN 
for "pink eye". Prior to the examination, MARTIN was very 
nervous and her hands trembled considerably. After the exami­
nation, MARTIN appeared less nervous and her hands had stopped 
trembling. FREDKOFF advised he could disclose no information 
which would violate the doctor-patient relationship.

GALT left the Sultan Room sometime between midnight 
and 2:00 a.m. Sometime earlier in the evening, GALT told 
MARTIN that he was from Birmingham, Alabama. After she left 
work at 2:00 a.m., MARTIN said she believes she went over to 

residence of CHARLES and RITA STEIN, however, the events 
not clear as she had been drinking heavily. MARTIN said 
believes, that at this time, CHARLES told her that GALT 
offered to pay all expenses for the trip to New Orleans.

MARTIN said that about 10:00 a.m. the following 
morning, RITA came to her room at the St. Francis Hotel to 
summon her to register to vote. RITA and MARTIN met GALT and 
CHARLES in front of the St. Francis H tel. GALT had his car 
which was a Mustang. MARTIN said she knows it was a Mustang 
because she previously owned a foreSt-green Mustang and 
remarked about this fact to GALT. MARTIN said she cannot 
recall the color of GALT'S automobile. MARTIN advised that 
the only time she was in GALT's car was the time he drove her 
and CHARLES and RITA STEIN to the voter registration office. 
The voter registration office was located on or near Lankershim 
Boulevard. MARTIN said that GALT, CHARLES STEIN, RITA STEIN, 
and herself all went into the voter registration office. MARTIN 
said her voter registration receipt has been subsequently 
misplaced. CHARLES and RITA also registered as requested by 
GALT. GALT sat in a chair nearby in the registration office 
and observed the registration. GALT conversed with no one in 
the registration office. MARTIN said GALT drove them back to

- 2 -
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the St. Francis Hotel after the registration, ad at that 
time MARTIN gave GALT a box containing clothing, linens and 
other miscellaneous household articles to take to her mother 
at New Orleans. MARTIN said she planned to mail these items 
to her mother, LORRAINE CALLAWAY, 611 Bartholomew Street. New 
Orleans, however, when she learned GALT would make the trip 
to New Orleans, she asked him to take the box. GALT took the 
clothing and left the hotel with RITA and CHARLES.

About seven to nine days later, MARTIN said she saw
GALT again in front of the St. Francis Hotel for the first 
time since his return from New Orleans. GALT asked MARTIN 
why she had not been to work, and MARTIN told him she had 
been sick. GALT asked MARTIN if she was short of money, and 
before she could reply, GALT pressed a $20.00 bill into her 
hand and went into the Sultan Room. Later that evening in 
the Sultan Room, GALT related an incident which occurred on 
the trip somewhere in Arizona. The Mustang went into a skid 
and the bumper caught on some barbed wire from a fence, which 
stopped the skid. GALT told MARTIN that he stayed at some 
friend’s house at New Orleans while on the trip. MARTIN 
questioned GALT about where the friend’s house was in New 
Orleans, and GALT said it was near the Chef Menteur Highway. 
GALT dropped CHARLES off at his sister’s home in New Orleans. 
CHARLES' sister is MARIA STEIN, address unknown.

After his return from the New Orleans trip, GALT
was a regular customer at the Sultan Room. She said he 
departed Los Angeles sometime after he completed Bartender's 
School in March, 1968. On the day GALT left, he came to 
MARTIN'S room at the St. Francis Hotel and offered to trade 
television sets. MARTIN traded her General Electric portable 
television to GALT for his Air console model television set. 
GALT also left $20.00 on the table as part of the trade. GALT 
said he wanted a portable set because it was easier to take 
along in his car on his trip South. MARTIN asked GALT if he 
would drop off another package in New Orleans for her, and he 
agreed. MARTIN gave GALT a box of phonograph records to drop 
off at the home of her mother. LORRAINE CALLAWAY in New Orleans 
After GALT departed with the television set he returned and 
Knocked on MARTIN s door again. MARTIN said she was in bed 
and asxed what he wanted. GALT said he wanted to leave some 
weights with her to keep for him. MARTIN told GALT to leave

3 -
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it outside of her door, and she would take it in later. A 
short while later, the desk clerk at the St. Francis Hotel 
called her and directed her to remove barbells from the 
hallway. MARTIN said she brought the barbells into her room
and stored it in the closet. MARTIN released 
to the interviewing agents. MARTIN said this 
occasion on which she had contact with GALT, 
no one who would accompany him on this trip.

the barbells 
was the last 
GALT mentloned 
MARTIN advised

that she has since contacted her mother and learned that GALT 
was at her home to deliver the box of phonograph records.
She said that her mother was not home, and GALT left the records 
at the home of MARTIN’S sister, THERESA. who also lives in 
New Orleans. MARTIN claimed not to know the last name of her 
sister THERESA, who was recently married. She declined to 
furnish the address of THERESA in New Orleans, but stated
contact with THERESA could be 
LORRAINE CALLAWAY.

arranged through her mother

MARTIN advised that

and other objects were thrown 
to his Alabama license plates

GALT related that one time 
section of Los Angeles, tomatoes 
at his car, which he attributed 
on the Mustang. When MARTIN

asKed GALT if he was ever married. GALT did not reply. She 
said, that from his expression, he implied that he had been 
married. MARTIN advised that to her knowledge, GALT never had 
a girl friend at Los Angeles. She said that on one occasion, 
when intoxicated GALT solicited a date from HELENA (LNU), an 
older belly dancer of Greek descent, who has worked at the Seven 
Veils. HELENA declined. MARTIN said that on one other occasion 
GALT went dancing once with HELEN (LNU) who professed to be a 
horse stunt rider on the television program 'Gunsmoke". She
described HELEN as a Caucasian female 5’6", 170 pounds.

MARTIN was asked if she knew 
who allegedly went on dates with GALT.
a DARRELL (LNU) slightly, 
be a lesbian-prostitute.

a "JERI or "DARRELL” 
She said that she knew 

she believed DARRELL toMARTIN said
She said an elderly man with a

crippled leg pimped for her. MARTIN described DARRELL (LNU) 
as a Caucasian female, 5’2”, 130 pounds, blue eyes and blonde

GALT.
MARTIN said that she had no intimate relations with 

She said that she had been arrested twice: once for

4
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date

Miss SUSAN CAMBIGUE, Associate Dance 
Jeri Salkln Studio and Center for Child Study, 3221 D? Witt
Drive, was contacted at her place of employment, and after

she was Interviewed rerardlnr the previous occupants of 
'^40 Floyd Terrace, which 1s located directly across an 
al lev from the dance studio.

Miss 
know too much 
Floyd Terrace, 
to her b\ Mrs.

CAMBIGUE advised that she really did not 
bout the people who had resided at 3740
and the little she did
JERI SALKIN, the

She ad vised that SALKIN was not 
but would ret .rn at about 12:00

When asked If

(hi

I hiK ,j.
>.ur .ik

owne r 
1 n a t 
p. m.

know had been told 
of the dance studio

ever obser/ed a white

Floyd Terrace, Miss CAMBRIGUE advised she could not really 
recall ever raving seen such, an automobile parked at that 
address. She did state SALKIN might know something about 
such a car, or the people who lived at that address, be-

a woman who lived there, on se/eral
occas!Ona

SA

at Calif orn 1 a

FRANCIS G. 
THEODORE M

KAHL '
1

GARDNER -lb

■ a th.- I- Bl. ihr ;>r >p.-rt\ 4 th.- !■ Hl anil m lotmcd to
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date 5/1/63

Lieutenant T.J. CORNWALL, Detective Bureau, Loa
Angeles Police Department (LAPD), Hollywood Division, was 
contacted at his place of employment, and after being 
advised of the Identity of th n contacting agents, he was 
asked to make available any Information his department had 
regarding the death of STANLEY L. ROSAS from an overdose 
of morphine on August 31, P'^. Lieutenant CORNWALL was 
advised STANLEY ROSAS was the husband of RITA ROSAS, and 
at thp time of his death resided with her at 33^0 Floyd 
Terrace, Hollywood, California.

After reviewing his records, Lieutenant CORNWALL
made available one copy each of the LAPD Death Report, 
DR oo-05831m, dated September 1, Poo; Vehicle Report, 
DR-0Jlo’o, dated April 23, l^o.’. "

The Vehicle Report pertains to a complaint
filed by RITA ROSAS ,which alleges the theft ^f her 1 ^o? 
Volkswagen by EDWARD WYATT. Lieutenant CORNW'ALL advised 
a warrant is outstanding for WYATT’s arrest, based upon 
tr is complaint.

Both the Deatn and Vehicle Reports are attached.

4/2j. 83 at Hollywood. California

SA FRANCIS G. KAHL
SA THEODORE M, GARDNER, mlo

Itl.. Los Angeles 3'1 - 1 374
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date 4/26/68

A Certificate of Death was located under the name of
STANLEY LINO ROSAS at the Los Angeles County Coroner’s Office, 
Room 156, 500 West Temple Street, in their file No. 66-8878.
A review of this file disclosed the following information:

ROSAS was also known as Stanley Linus Rosa and
Stanley Lino Rossi. He was described as a white male, bom

in the state of Louisiana, age 28 years at
time of death, 195 pounds, 70 inches tall, black hair'and brown 
eyes. His occupation was listed as student and his employment 
was given as Union Oil Company. His marital status was given 
as married and his wife’s name was listed as RITA ROSAS, 33^0 
Floyd Terrace, Hollywood, California. His father was STANLEY 
ROSAS, born in Mexico; his mother as CARMEN MONTABLO, also 
bom in Mexico.

The Death Certificate showed ROSAS had died from
acute morphine poisoning, and had been found in a 1954 Ford 
station wagon, California license OCR 246, at 2:15 a.m. on 
August 31, 19^6, which was parked in front of 3244 Dos Palos, 
Los Angeles, California. His time of death was listed as 
having been at approximately 12:15 a.m., August 31, 1986.

Further information in this file indicated ROSAS was
found on the floor of the car to the rear, and that this matter 
has been investigated by the Los Angeles Police Department, 
their file No. DR 66-05831 5.

This file listed another name and address for his
wife as RITA ROSSI, 2030 East Florence, Los Angeles, or 6616 
Fishbum, Bell, California.

A Confidential Report in this file disclosed that 
ROSAS, the decedent, had CII No. 3074484.

On4/25/68 at Los Angeles, California (. ,i,, Los Angeles 44-1574 A'A'
SA's THEODORE M. GARDNER//^*

bv ^and GILBERT G. BKNJAMIN/rGM/plh hnll. <i„tal,.,i 4/26/68
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date

ERIC ELLWOOD WINTER, 444 plum Lane, Orange, California 
phone 538-7072, stated he had no knowledge nor any involvement
in the assassination of MARTIN 
recently returned on April 11, 
approximately a five week trip 
several of the southern, states 
returned to the United States.

LUTHER KING. He said he had 
1968, to his residence after 
by plane to Europe and through 
In the United States after he

He said the purpose of the
trip was to survey sales in. many countries regarding technical 
data connected with the stock market. He said he returned on 
this trip from Europe after having been to Switzerland, Germany 
Holland, England, arid several other countries. He arrived by 
plane at Nassau, Bahama, about April 2, 1968. He remained in
Nassau for about cue and a He exhibited flight
tickets reflecting that he flew on Bahama Airways, Flight 127, 
departing Nassau about 2:00 to 2:30 P.M. on April 3j 1968, and 
arrived at Miami, Florida, about 3:30 P.M. on the same date. 
He said he picked up his car at the Miami Airport parking lot 
and dr< ve around the ill ami area and then through the Everglades 
and through the Tamiami Trail towards Sarasota, Florida. About 
midnight on April 3 - ^ 1968, he stepped by the read and napped 
in his car until about dawn of the next morning. A Highway 
Patrolman or Deputy Sheriff from Florida stopped by the car and 
after checki:;g him stated it would be okay for him to nap there.

On April ^, I',/? , he contl. ued driving on to Clearwater 
where he arrived about 1:00 P.M. on that date. He visit*

friends, Mr. . JAMES CRAWFORD, 1646 Grove Street, Clear-
water, Florida. He remained visiting at the CRAWFORD residence 
until about neen Friday, April 5> 1968. He left there on noon 
Friday and subsequently drove across the southern United States 
back to Orange, California. He arrived at his residence In
Orange about 3:30 P.M. on April 11 He
telephcnically with his wife from Clearwater

said he talked
Florida, to Or

la, and that it was shcrtly thereafter that MARTIN LUTHER
KING reportedly wa
death of KING

On c at

He said he did net knew about the
until the morning <

Orange

L^'SAs CLAUDE E. 
by . / GEORGE A,
Th>* ')■>< u!:.<M ‘obtain* n«-ith«r 
your aK»-hi v. it and it* < ont«-nt*

WILLIS 
PAINE,

bi.. Los Angeles 44-1574 ~

4/22/6$
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He was exhibited the photograph of ERIC STARVO QALT 
and stated he did not recognize as any individual he had any 
knowledge or contact with during his trip and particularly in 
the southern states.

The following physical description was obtained by 
observation and interview:

Name 
Residence

Race 
Sex 
Age 
Birth Data

Registration Num-
ber; Permanent 
Residence 
Registration Nc.

Visa Application
No

Height 
Weight 
Build 
Hair 
Eyes 
Complexion 
Cccupatior.

Relatives

ERIC ELLWOOD WINTER 
44^4 Plum Lane 
Orange, California 
White
Male 
Jia_______________ ,

IXmedln, New Zealand

6741^86; entered United States 
at New York City, New York, on 
July 28, 1947

5' 81" 
165 pounds 
Average 
Black, ver;; receding in front 
Hazel 
Medium
Technical analyzer regarding 
stock market and currently 
promogating the educational 
technical data for the stock 
market throuh his residence 
address
Wife:

Father:

Mother:

Sister:

MERIS W. WINTER 
444 plum Lane 
Orange, California 

GEORGE WINTER 
Laver Hutt, New Zealand 
JEAN WINTER (nee MAC ARTHUR) 
(deceased) 
Mrs. WILLIAM (DORIS) WALLACE 
Tlcuerarl. New Zealand.
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T^RAL BUREAU OF INVESTIGATIO

Date ___ 4/25/68—

ERIC ELLWOOD WINTER, 444 Plum Lane, Orange, California,
phone 538-7072, statecT he had no knowledge nor any involvement 
in the assassination of MARTIN LUTHER KING. He said he had 
recently returned On April 11, 1968, to his residence after 
approximately a five week trip by plane to Europe and through 
several of the southern states in the United States after he 
returned to the United States. He said the purpose of the 
trip was to survey sales in. many countries regarding technical 
data connected with the stock market. He said he returned on 
this trip from Europe after having been to Switzerland, Germany, 
Holland, England, and several other countries. He arrived by 
plane at Nassau, Bahama, about April 2, 1968. He remained in 
Nassau for about ere and a half days. He exhibited flight 
tickets reflecting that he flew on Bahama Airways, Flight 127, 
departing Nassau about 2:00 to 2:30 P.K. on April 3, 1968, and 
arrived at Miami, Florida, about 3:30 P.M. on the same date. 
He said he picked up his car at the Miami Airport paricing lot 
and orcve arcund the Miami area and then through the Everglades 
and through the Tamiami Trail towards Sarasota, Florida. About 
midnight on April 3-4, 1968, he stepped by the road and napped 
in his car until about dawn of the next morning. A Highway 
Patrolman or Deputy Sheriff from Florida stopped by the car and 
after checking him stated it would be okay for him to nap there.

On April 4, 1/3, he continued driving on to Clearwater,
Florida, where he arrived about 1:00 P.M. on that date. He visited 
friends, Mr. and Mrs. JAMES CRAWFORD, 1646 Grove Street, Clear­
water, Florida. He remained visiting at the CRAWFORD residence 
until about neen Friday, April 5, 1968. He left there on noon 
Friday and subsequently drove across the southern United States 
back to Orange, California. He arrived at his residence In 
Orange about 3:30 P.M. on April 11, 1968. He said he talked 
telephcnically with his wife from Clearwater, Florida, to Orange, 
Califorr.ia, and that it was shortly thereafter that MARTIN LUTHER 
KING reportedly was killed. He said he did net knew about the 
death of KING until the morning of April 5, 19^8.

on 4/19/68 at Orange^ California______  File# Los Angeles 44-1574 *

SAs CLAUDE E. WILLIS
by ^^E_At_PAIIE. Jr.Z<?ac. ________ Date ()ictat(.d _. 4/22/68 _
This document contain, neither rr< ommrndation. nor con>luuon* of the F BI. It in the property of the F BI and ia loaned to 
your agency, it and its content* are not to br distributed outmdr your agency.
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He was exhibited the photograph of ERIC STARVO GALT 
and stated he did not recognize as any individual he had any 
knowledge or contact with during his trip and particularly in 
the southern states.

The following physical description was obtained by 
observation and Interview:

Name 
Residence

Race 
Sex 
Age 
Birth Data

Alien 
Registration Kum-

Residence
Registration Ko.

Visa Application 
No

Height 
Weight 
Build 
Hair 
Eyes 
Complexion 
Occupation

Relatlves

ERIC ELLWOOD WINTER 
444 Plum Lane 
Orange, California 
White
Male 
48_________

IXinedin, New Zealand

67^1586; entered United States 
at New York City, New York, on 
July 28, 1947

5' 8J" 
165 pounds 
Average 
Black, very receding in front 
Hazel 
Medium
Technical analyzer regarding 
stock market and currently 
promogating the educational 
technical data for the stock 
market thrcuh his residence 
address
Wife: MERIZ W. WINTER

Father:

Kother:

Sister:

Orange, California
GEORGE WINTER
Laver Hutt, Hew Zealand
JEAN WINTER (nee MAC ARTHUR) 
(deceased)
Mrs. WILLIAM (DORIS) WALLACE 
Ticuerari. New Zealand.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date 4/25/68

Mrs. ALICE PRESBER, 444 Monterey, Laguna Beach, Cali­
fornia, phone 497-1179, advised she is a registered nurse "not 
a nervous old woman". She said that prior to the assassination 
of MARTIN LUTHER KING on April 4, i960, ERIC E. WINTER, 444 
Plum Lane, Orange, California, had left the California area for 
an extended trip. At the time of the assassination WINTER was 
in the area of the southern states of the United States Including 
Florida and Louisiana. She said this trip and the information 
thereof occurred prior to tne release of ERIC STARVO GALT. She 
said the photographs of GALT which have been publicized are 
definitely not Identical with WINTER.

She last saw WINTER during the last week of February
1968 at Laguna Beach, California, with his wife, MERLE WINTER. 
She has known the WINTERS for about five years. Sne believes 
they were married about 19 or 20 years ago. ERIC is about age 
45 and his wife is in her early 60's. He is an alien from New 
Zealand and has been in the United States about 20 years. She 
said he is intelligent and studied to be a school teacher. 
However, she stated that he is very irrational in his behavior 
and ''a racist" in regards to Negroes and Jews. She said he 
reportedly had used firearms in New Zealand and during World 
War II during which time he was a chauffeur and mechanic in the 
Army of New Zealand. She has no information or knowledge that 
he was involved in the assassination but she had to tell some­
one about WINTER in the event he was Involved".

In connection with his trip, she said at the time he
was to commence this trip he had new clothes and luggage which 
was ususual for him. She believed the trip commenced about the 
weekend of March 2, 196c or March 9, 19^8. His wife requested 
Mrs. FRESHER on one occasion not to tell anyone he was or. the 
trip and no real reason was given for this request. He eviden­
tially never wrote to his wife during the trip. He was on this 
trip until about the early morning of April 8, 1968, when he 
returned to his residence in Orange, California. His wife has 
since said that he lest ten pounds while cn this trip. The

on 4/18/68 at Laguna Beach, California 1 >i. Los Angeles 44-1574 —

^ SA GEORGE A. PAINE, Jr./dac
D.i t < ■ ilh t.itcil 4/22/68

thi* r).„ u::.«-nt • ont-nn. r.<;th. r r. .■:.•:•■:. Lit !■.•. h t.-r .ns : ':., | 111. |t : , 'hr ;,r .;>.-rt-, f th.- IH1 .md i. l.mn.-.t t
•.our iiK«t.< >, it and it. < ..nt«-:.t m ar< tot t . I- .imtri1 ■#. I ;• h;-!. -. .r •.
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trip was made by car, a white Buick. Reportedly WINTER said 
that he intends tc make {3,000,000.00 this year and the purpose 
of the trip was to survey and check the business trend in the 
southern, states regarding securities and financial analysis. 
Reportedly during the first week of the trip he visited friends 
from Dayton, Chic, at an unknown location in Florida. Mrs. 
WINTER also has a sister, name unknown, near Clearwater, Florida 
During his trip his wife mentioned that he had called her from 
Louisiana. There was also an indication that he might go to the 
Bahamas during his trip. She said she did not know where Mr.
WINTER was cn April 4, 1968, but she had no information 
ically that he had been in Memphis, Tennessee, Atlanta, 
or Birmingham, Alabama.

Georgia

She continued that it is her personal opinion that he 
is a "racist". She said he also dislikes police authority and 
all forms of authority and discipline which might occasion this
discipline and authorlt On one occasion at Dana
Point, California, pier three or four years ago she said he 
started acting and talking in an irrational ranting manner 
regarding Negroes "should be done away with1' and that "the Jews 
crcwd everyone off the freeway". She said that the United States 
was in the hands "of commies" and that "Negroes will be commies 
because <f their leaders" which she interperted at the time as 
meaning MARTIN LUTHER KING and similar Negro individuals. Mrs. 
WINTER called Mrs. PRESEER on April 5, 1968 regarding a social 
engagement. During this time PRESBER mentioned the KING situation 
and Mrs. WINTER said she did not want to waste long distance 
telephone money talking about "a dirty nigger". She also mentioned 
at the time that Mr. WINTER would return home In a few days or sc. 
Mr. WINTER has not been seen since he returned to California. She 
said he is not an alcoholic and Is obsessive in his own self-dis­
cipline. He is out nights 
said that Mrs. WINTER does 
they are fairly well-to-do 
great deal of her money in 
that there was some mn in 
United Nation forces after

attending school meetings, etc. She 
not his activities or finances although 
financially. Reportedly he lost a 
the stock market. She also mentioned 
Albania who was connected with the 
World War II. Mrs. WINTER reportedly

met Mr. WINTER when they were both in Albania at that time. 
Reportedly they helped this Albanian medical student, name unknown, 
to depart from Albania. This individual reportedly is now prac­
ticing medicine in some southern state. Mrs. WINTER was connected 
with UNESCO and Mr. WINTER was a photographer in the United Nations 
when they met.

2
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She added that she did not know of any employment 
for Mr. WINTER. Reportedly the Income of Mrs. WINTER is from 
taking care of retarded children of wealthy people at the
WINTER residence, 
probably connected
said 
this

she could not 
situation.

She presumed that Mr. WINTER is also 
with this employment there as well. She 
furnish any additional information regarding

ERIC
She furnished the 

E. WINTER:

Race 
Sex 
Age 
Height 
Weight 
Hair

Eyes 
Complexion 
Scars and Marks

Characteristics

following physical description of

White 
Male

5’ 9”
165 - 170 pounds
Medium brown, receding with a high 
forehead, unknown if gray at temples 
not crewcut, combs back
Believed to be brown 
Olive to tanned 
None known, although 
surgical scar on the

or deep hazel

may have a

chin which is not noticeable, 
further location and description 
unrecalled
Walks fast toward a Jogging step and 
has a hurrying attitude
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FD-302 (Rev. 4-15-64)

Date ____ 4/25/68

s.,ALICE /PRESBER. 444 Monterey, Laguna Beach, Cali-
fornla, phone 497-1179, advised she is a registered nurse "not 
a nervous old woman’7. She said that prior to the assassination 
of MARTIN LUTHER KING on April 4, 1968, ERIC E. WINTER, 44.4 
Plum Lane, Orange, California, had left The CaTlrtTnla area for 
an extended trip. At the time of the assassination WINTER was 
in the area of the southern states of the United States including 
Florida and Louisiana. She said this trip and the information 
thereof occurred prior to tne release of ERIC STARVO GALT. She 
said the photographs of GALT which have been publicized are 
definitely not Identical with WINTER.

She last saw WINTER during the last week of February
1968 at Laguna Beach, California, with his wife, KERLE WINTER. 
She has known the WINTERS for about five years. She believes 
they were married about 19 or 20 years ago. ERIC is about age 
45 and his wife is in her early 60's. He is an alien from New 
Zealand and has been in the United States about 20 years. She 
said he is intelligent and studied to be a school teacher. 
However, she stated that he is very irrational In his behavior 
and "a racist" in regards to Negroes and Jews. She said he 
reportedly had used firearms in New Zealand and during World 
War II during which time he was a chauffeur and mechanic in the 
Army of New Zealand. She has no Information or knowledge that 
he was Involved in the assassination but she "had to tell some­
one about WINTER in the event he was Involved".

In connection with his trip, she said at the time he
was to commence this trip he had new clothes and luggage which 
was ususual for him. She believed the trip commenced about the 
weekend of March 2, 1968 or Karch 9, 1963. His wife requested 
Mrs. rRESBER on one occasion not to tell anyone he was on the 
trip and no real reason was given for this request. He eviden­
tially never wrote to his wife during the trip. He was on this 
trip until about the early morning of April 8, 1968, when he 
returned to his residence in Orange, California. His wife has 
since said that he lost ten pounds while on this trip. The

On JZ18/62___at laguna Beach, California File » Los Angeles 44-1574'..'? *

by-----SA GEORGE A, PAINE, Jr./dac _ _ __  Date dictated ---  4/22/68 
This document contain* neither recommendation, nor <on<l union* of the FBI. It in the property of the FBI und in loaned to 
your agency, it and itn content* are not to be dmtribufed out aide your agency.
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trip was made by car, a white Buick. Reportedly WINTER said 
that he intends to make $3,CCO,000.00 this year and the purpose 
of the trip was to survey and check the business trend in the 
southern states regarding securities and financial analysis. 
Reportedly during the first week of the trip he visited friends 
from Dayton, Ohio, at an unknown location in Florida. Mrs.
WINTER also has a sister, name unknown, near Clearwater, Florida 
During his trip his wife mentioned that he had called her from 
Louisiana. There was also an Indication that he might go to the 
Bahamas during his trip. She said she did not know where Mr.
WITTER was on April ^, 1968, but she had no information 
ically that he had been in Memphis, Tennessee, Atlanta, 
or Birmingham, Alabama.

She continued that it is her personal opinion

Georgia,

that he
is a ’’racist". She said he also dislikes police authority and 
all forms of authority and discipline which might occasion this 
discipline and authority to himself. On one occasion at Dana 
Point, California, pier three or four years ago she said he 
started acting and talking in an irrational rar.ting manner 
regarding Negroes "should be done away with" and that "the Jew: 
crowd everyone off the freeway". She said that the United States 
was in the hands "of commies" and that "Negroes will be commies 
because cf their leaders" which she interperted at the time as 
meaning MARTIN LUTHER KING and similar Negro individuals. Mrs. 
WINTER called Mrs. PRESEER on April 5, 19^3 regarding a social 
engagement. During this time PRESBER mentioned the KING situation 
and Mrs. WINTER said she did net want to waste long distance
telephone money talking about ” ". She also mentioned
at the time that Mr. WINTER would return home in a few days or sc. 
Mr. WITTER has not been seen since he returned to Califoi’nia. She 
said he is not an alcoholic and is obsessive in his own self-dis-
cipline. He is cut nights 
said that Mrs. WINTER does

great deal of her money in 
that there was some man in 
United Nation forces after

attending school meetings, etc. She 
not his activities or finances although 
financially. Reportedly he lost a 
the stock market. She also mentioned 
Albania who was connected with the 
World War II. Mrs. WITTER reportedly

met Mr. WRITER when they were both in Albania at that time. 
Reportedly they helped this Albanian medical student, name unknown, 
to depart from Albania. This individual reportedly is now prac­
ticing medicine in some southern state. Mrs. WINTER was connected 
with UNESCO and Mr. WITTER was a photographer in the United Nations 
when they met.

2
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She added that she did not know of any employment 
for Mr. WINTER. Reportedly the income of Mrs. WINTER is from 
taking care of retarded children of wealthy people at the
WINTER residence, 
probably connected
said 
this

she could not 
situation.

She presumed that Mr. WINTER is also 
with this employment there as well. She 
furnish any additional information regarding

ERIC
She furnished the 

E. WINTER:

Race 
Sex 
Age 
Height 
Weight 
Hair

Eyes 
Complexion
Scars and Marks

following physical description of

White 
Male

5’ 9”
165 - 170 pounds
Medium brown, receding with a high 
forehead, unknown if gray at temples 
not crewcut, combs back
Believed to be brown or deep hazel 
Olive to tanned
None known, although may have a 
surgical scar on the front of his 
chin which is not noticeable, 
further location and description 
unrecalled
Walks fast toward a jogging step and 
has a hurrying attitude

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

n t 5/6/^
Datr 7 '

LEE WILKINSON, 202^ North Commonwealth Avenue, 
Los Angeles, was Interviewed at 333^ Floyd Terrace. He 
advised that he does maintenance work on the property at 
333^ Flovd Terrace and Is present there most of the day. 
He'stated RITA ROSAS (STEIN) and her husband^ STANLEY ROSAS, 
moved Into 33^2 Floyd Terrace sometime in lfio6. About six 
months later STANLEY died. At approximately the time of 
STANLEY's death, CHARLES STEIN moved into 33^2 Floyd Terrace 
to live with RITA. Shortly after CHARLES moved in 33^2 
Flovd Terrace it became rather Ing place for a large number 
of ’hippies". Sometime around late November or early 
December, l^^T, RITA and CHARLES roved to an address on 
Franklin Street in Los Angeles. RITA’S mother visited her 
on several occasions while she lived at Floyd Terrace and on 
one occasion complained that, ’’all RITA wants Is to party." 
She expressed dissatisfaction with the way RITA was raising the 
children. In the late summer or early fall of l(i^, RITA’S 
mother took two of the children to New Orleans. Sometime 
between the departure of RTTA’s mother for New Orleans and 
Thanksgiving, l°n7, WILKINSON said he observed a white
Mustang with out of 
^^O Flovd Terrace.

state license plates parked in front of 
WILKINSON observed the white Mustang

two or three times over a three week period WILKINSON 
said that RAYMOND "FIDO" MURPHY, a neighbor, had expressed 
the opinion that the occupants of 33^2 Floyd Terrace were
Involved In Illegal 
telephone number Is

WILKINSON’S bore
302.

()n V2r72- . I,os Angeles, 
SA THEODORE M. GARDNE1C and 
SA FRANCIS G. KAHL/FGE/dey

Thin !■»< un.i'fit < ont.iinH tiriihi- "tii I uk । .n , .f tli<- !• 1H . f th«- Mil >in<! Im loaned to
your i»ip-n< v, it and it, . ont.-nin
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date 5/6/68

STEPHEN BRANDT, Deputy District Director for 
Administration, Los Angeles County Public Social Services 
(Social Welfare), 14545 Lenark Street, Panorama City,
California, made available the following information:

On 5/2/68

Name
Case Number 
Sex
Date of Birth
Race
Height
Weight 
Hair
Social Security
Number­
Education

Parents

Marital Status

at Los Angeles

ELIZABETH ANN (BATISTIC) DE ROUEN 
1930 141 7403
Female_____________

Negro

]25 pound 
Elack

High School Graduate
Attended one year at Port Arthur 
(Texas) Junior College 
(Business Administration) 
ISADORE and CORINA BATISTIC 
(Both deceased)
Separated
Married to MILFIN NOREM SIMIEN
a Negro 
Anahuac

June 22, 1962 at
Texas.

lQo3; one child - 
SIMIEN was born : 

at Galveston

Divorced in
LISA STEPHANIE

Texas.

She lived in a common-law 
relationship with RAYMOND DE ROUEN 
SR., a Negro, from March 1963 
to September 1965 when they 
separated; one child - RAYMOND 
DEROUEN, date of birth

at Port Arthur

She lived with LEWIS
male 5’10

Texas.

MIGAS, white 
200 pounds,

California

. SA FREDRICK E. BECKER %d 
by^/^ WILLIAM G. ATHERTON/WGA/clp
IhiH d<>< urr.«-nl contain* neither r«>< on.mend.ilion* n 
your agency, it and it* content* are not to I

I III

5/2/66
th.- pr .p.-rt\ u| th.- ,• H| and i« l.mn. d t.>
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TA 44-1574

State Employment Office
Venice and Broadway 
Los Angeles, California 
August-October 1966

ROBERT or BEATRICE FRIEDMAN
Los Angeles, California
Maid
June-July 1°66

Mr. and Mrs. ROBERT MAHAMA

Los Angeles, California
Maid
October 1'-66-January 1^67

Cal Femme 
June 1^66

Pac Amusements 
June 1'^37

Desmonds 
June 1?6?

It is noted that DE ROUEN lists RITA STEINS as a 
cousin and Mr. and Mrs. RICHARD STEIN as unrelated adult 
references. Mr. STEIN was listed as a writer for television 

-ere lais.

Physician Dr. JOHN JEAN
Hollywood Western Medical Center 
r)]l North Western Avenue

California

DE ROUEN is 
County for unreported income.

Angele
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date 4/14/68

Assistant Superintendent BAKER, Los Feliz Sub-Station
United States Post Office, 4633 Hollywood Boulevard, Los 
Angeles, California, advised that the postal superintendent 
at that sub-station was ARTHUR P. PELCH. He reviewed the 
mail forwarding records of the Los Feliz Station and determined 
that there existed a forwarding address for ERIC GALT from 
1535 North Serrano, Los Angeles, California to 5533 Hollywood 
Boulevard, Los Angeles, California. BAKER stated that this 
change of address was effective January 22, 1968 and according 
to his records, had been initiated by ERIC S. GALT.

On _. 4/12/68------ at Loa Angeles, California f;i. * Loa Angeles 44-1574~y-?^/

SA DENNIS C. LEMASTER and
by -------- SACyHtMAS G. MANSFIELD/DCL/ecv_______ Pate dictated 4/14/68

Thi» document contain* neither recommendation* nor conclusion* of the EBI. It i* the property of the EBI and i* loaned to 
your agency; it and ita content* are not to be distributed out aide your agency.
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Date 5/6/68

Mrs. JERI SALKIN, Co-owner, Jerl Salkin Studio and 
Center for Child Study, 3221 De Witt Drive, was contacted at 
her place of business, and after being advised of the Identity 
of the interviewing agents she was Interviewed regarding her 
knowledge of the previous occupants of 33^0 Floyd Terrace.

Mrs. SALKIN advised that she opened her place of
business on May 21, 1967. Prior to that time the building 
which houses her studio was under construction, and on many 
occasions during that period she would visit the construction 
site. raring that period, and up until the latter part of 
December 1967, the residence at 33^0 Floyd Terrace was 
occupied by a woman whose first name Is RITA, but whose last 
name SALKIN could not recall, RITA’s children, and RITA’s 
brother, whose name SALKIN recalled as CHARLES STEIN.

SALKIN advised there were a lot of persons coming
and going from the Floyd Terrace residence during the time 
she was at the studio. She mentioned that her dance studio 
Is located Immediately across the alley from 33^0 Floyd 
Terrace. She Is normally at the studio from about 12:00 noon 
to 5:00 or 5:30 P.M. According to SALKIN, most of the people 
visiting the Floyd Terrace residence were "hippies" and 
generally not very well dressed.

When asked if she had ever observed a white Ford
Mustang parked at the Floyd Terrace residence, SALKIN stated 
that she could not recall having seen a white Mustang there, 
although she has seen a black and a wine-colored Mustang. 
She advised she owns a yellow Mustang and probably would be 
able to recall if she had ever seen a white Mustang parked there

SALKIN stated that for a period of about six months
RITA’s mother from New Orleans stayed at 33^0 Floyd Terrace 
but later returned to New Orleans. Also for a short period, 
Just after SALKIN opened her dance studio, there was a man 
living with RITA who apparently was RITA’s husband. SALKIN

On 5/1/68 Hollywood,, Qgllfomla i n. Los Angeles ^-157^/
SA THEODORE M. GARDNER'and 

. SA PRANdS G. KAHL/WG/vaa .. ........  ....... 5/6/68

y.jur .iK< it and it« । ..nt.-nt s ar.- :. t t S' '. ■ .at -. : . t . '.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date 5/^/6^

RITA 
33^0

ROMAN KOHNKE, 3334 Floyd Terrace, advised that 
ROSAS (STEIN) and her husband, STANLEY ROSAS, moved into 
Floyd Terrace in early 1(?^. Six or seven months

later, STANLEY died. Shortly after STANLEY’S death, 
RITA ROSAS’ brother, CHARLES STEIN moved in with her. After 
CHARLES arrival, 33^ Floyd Terrace became a gathering 
place for ''hippie type characters". Around Thanksgiving 1Q17 
RITA moved to an address on Franklin Street in Los Angeles. 
CHARLES continued to live at 33^0 Floyd Terrace even after 
utility services were discontinued for about a two wee?
period. Around the time RITA moved* KOHNKE advised he 
observed a white Mustang automobile with out of state license 
plates parked near the front and side of 33^0 Floyd Terrace.
He never observed the dr!ver of Sometime durlnr the

back \

hole 
four

r of lco7, CHARLES was observed digging a hole in the 
ard of 33^0 Floyd Terrace. The hole was about six 
long by six inches wide and about six inches deep The 
was located on the west side of the yard, approx Imately

from the rear of the house.
CHARLES place anything in this hole.

KOHNKE did not observe 
KOHNKE said he had

discussed this matter with a neighbor, RAYMOND "FIDO" MURPHY 
and they were both of the opinion there was sore type of 
drum or narcotic operation being run from 33^ Floyd Terrace.

< )n

bv

1/29/5: at Los Angeles^ California
THEODORE M. GARDNER^and

TA FRANCIS G. KAHL FGK/dev

Thin io< unn-nt ' ont.iini rwittu r r«-.
your H«en< y, it and it* l ont.-nt*. -m n-.t t.> lx- distributed outside v>ur

l>f''pvrt\ uf th<- b ill and i* loaned to
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Date

PAUL LYON, 3017 DeWitt Drive, telephone number 
HO T-^^O^, advised that RITA ROSAS (STEIN) and her deceased 
husband, STANLEY ROSAS, began residing at 33^0 Floyd Terrace
approximately two years ago. About six months after they
moved in, STANLEY died. LYON said that according to neighbors 
STANLEY’S death was caused by an overdose of drugs Shortly 
thereafter CHARLES STEIN, brother of RITA, began living 
at 33^0 Floyd Terrace. About this time, RITA’s home became 
a ’’hangout" for a group of ’’hippie” type characters. CHARLES 
and RITA moved out of the Floyd Terrace address sometime
in November 
RITA, there 
visited the 
and night, 
convertible

or December While CHARLES lived with
were a large number of people who regularly 
Floyd Terrace address at all hours of the day 
On one occasion, LYON observed a 1°5° Cadillac
parked in the garage behind the house. Sometime

during October or November, l°o7, on several occasions over a one
week period, LYON observed a white Mustang with Alabama license 
plates parked in the alley next to the Floyd Terrace address.
He never observed the occupant of this vehicle, 
walked his dog in the alley by the Floyd Terrace 
as a result on several occasions walked within a 
cf where the Mustang was parked. LYON said that

LYON said he 
address and 
few feet 
in conversations

with RAYMOND ’’FIDO" MURPHY, a neighbor, he learned MURPHY 
was of the opinion there was some type of illegal drug 
operation being run from the Floyd Terrace address. LYON 
advised that EMORY BONTRAGER, Los Angeles County, Department 
of Public Social Services, inquired about RITA and her four 
children, who also lived at the Floyd Terrace address. The 
inquiry was sometime during lQo7 and concerned living 
conditions in the home. Cn a couple occasions during 1(^7, 
LYON advised he talked with RITA’s mother or mother-in-law,
who visited at 
when there was

the 
the

Floyd Terrace address, during the period 
large volume of visitors coming to the home.

I In

by

Thn

at

SA THEODORE M 
SA FRANCIS G.

Angeles, California Los Angeles ^i-157^

GARDNER and
KAHL FGK/d

io, um<-nt < ontain* n<-illu r r<-*
your <igen< y, it and it, <ont«-ntH im- not

I Bl f the I'B! <U1<I l« loaned to
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date

CHARLES EDWARD BROGDON. Inmate. San Bernardino
County Jal1- Barstow. California- furnished the followln 
Information during Interview at- that institution:

BROGDON ad-'lsed that he. together with DAVE BROWN.
ROBERT BRADY, and GENE PEREZ had 'eft Sacramento. California.
together on Friday. Apr11 
et a ^oup^e days prior to 

street area o' Sacramento

- He stated that they all 
ea”1np; Sacramento 1n the second 
He stated that prior to ^eavlnjr

Sa^ra^ento. the;.' had ' 1 ”ed together 1n the park and drank 
wine together He stated that a ’ter 1 easing Sa^ra^ento. they
a' ' went to 17res no t 
they rode a relent

v -'re1 rht train, and a 'ter 1ea”1ng Fresno. 
Into Barstow where they were arrested on

Aprl1 ’'i- 'I1' 
’a!1 at Barstow

He stated that when they were boo’.'ed Into the 
he asked the 'aVer 1'’ the k111er o1’ MARTIN

LUTHER KING had been caught, and the ’aPer to'd him no. 
ad d sed that BROWN then made the statment that ’’They are 
o erlng reward ’or the kl’ler”. and that he 
~ade the remark ”1 think I w111 turn you 1n" He stated

He

then

he meant this as a ,’oke. and that a"ter he said 1t. BROWN made 
the statement- "I did it”, araln in a loking matter. He stated 
that thereafter while BROWN was belnr booked- he made the remark 
to the .’all er. ”l a^ a homicide1 maniac”.

BROGDON advised that a11 remarks were made in 'est 
and that a’1 o-' them had been drinking very heavily before 
they were picked up.

BROGDON:The o^owlnc

Race

B1rth Data

We1 py

Eves

; »
1 c -

Brown

Ruddv

.it Barstow California

SA ROBERT C. MARtA\r
d1 d

..f tii. I HI

i ii- Los Angeles

■;" r t ■,

M -1

4 O 0

I Hl
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

ii /i 5 W

Deputy DEAN KUCKKAHN. San Bernardino Sheriff’s 
Department. Barstow. California- advised that on April 10, 
? °oQ. at about 2:00 to 2:3° PM. he had been called into the 
office to book four prisoners that had been arrested by 
the Sante Fe Special Arent for trespassing on Sante Fe 
property. He stated that he had Deputy JIM SMITH with him. 
He advised a^ter he arrived at the Jail. he took all four 
prisoners into the booking care- and as he did. the one 
who ater rave his name as BROWN, asked him If they had
caught the kV^er op MARTIN LUTHER KING yet. He stated that
he replied no He stated that BROWN then said that he was 
r"ad he was not in that guys shoes- and thereafter made the 
remark that he heard they were offering a lU'OJOO.OO reward 
■'or the k1Ter dead or a1 Ive. KUKKAHN advised that then a 
man ^ater identified as BROGDON stated that he was going to
turn BROWN 1n. and BROWN remarked ”T d’d It” He stated
that BROWN then rot serious and told BROGDON to shit up.
He stated that, a1’ 'our subjects had been drinking. He stated
that whPe bookin?: BROWN.
a ’’ho^iMda' Tania?

BROWN remarked to hl? that he was
He said that he did not take these

people serious"?/ and they appeared to be jestlnz with him 
when they -ade the abo e remarks- however- due to the
ser1oneness

MILLINGER

o’’ the situation, he thought they should be
the Sergeant, and did so by te^lntr Sergeant

(In at Barstow, California Fil,. Los Angers 44-1 f'4

SA ROBERT C. MARTIV JR. 7dld

Thm ,b 
your hu it und ;tn < -ait.-at h

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date V15^Q.

EUGENE MARTINEZ PEREZ, Inmate- San Bernardino County
JaV Barstow. CaH’ornla- urnlshed the ‘'Growing; Information 
dirlnr; Interview at that Institution:

PEREZ adhsed that he- BROWN- BRADY and BROGDON
had been together sln~e about Wednesday. Apr1 • 3- ^nho.
when they met 1n Sacramento. California He stated that they 
were together and 'e^t Sacramento together on Friday April f.

He stated they were not together al1 the time, but
saw ea^h other several times a day untr they 1e 't together. 
He stated that they ^ e 't Sa~ra~ ento and went to Fresno on 
Friday- travel In;: by ’’relght. He stated they stayed In 
Fresno a ew dams and then "eft and came to Barstow by 'relght 
where they were arrested. He stated they had severa1 bottles 
o-' wine with them when they ^ e ^t Fresno, and by the time 
they arrived in Barstow they were pretty drunk He advised 
that he real's BROWN and BROGDON talking with the falser about 
the "urder o' MARTIN LUTHER KING- but stated that they were 
ta'klnr 1n /est and he does not recall the statements they 
^ade ■ however- does reca11 something; about BROGDON’S going to 
turn BROWN In ^or the reward. He stated that he Is certain 
neither cou^d have anything; to do with the murder since they 
were in Sacramento when It happened

21 '■ n /; at Barstow. CaM^ornla i ii. J'os Anze'es ^-^- '^ •

SA ROBERT C. MARTl(l,-.JR. zd'd
lt.it.- di. t.it.-d

!.. I- Hl .3-1 L 1...UI. i t - -
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4 /i /M

ROBERT LEON BRADY JR.- Inmate- San Bernardino County 
Jal" Barstow. California- furnished the following Information 
mirlnc 4nter”lew at that Institution

BRADY ad- Ised that he, together with DAVE BROWN
CHARLEY BROGDON and GENE PEREZ, 'e^t Sacramento. CaHporn1a. 
together on Friday, Aprl1 r- 1 o» ° He stated that they a11 
~et 1n Sacramento a couple o’’ days be 'ore leaving, and ie''t by 
’relrht train He stated that they went to Fresno. CaH/ornla. 

and then 1e t Fresno and traveled to Barstow via Sante Fe 
Rai'road Freight He stated when they arrived 1n Barstow, 
the.” were arrested and ta-'en to Jai1 He advised they were all 
drinking ver'/ heavily at the time- and that a‘'ter arriving In 
'al' and whl"e belnr boohed. BROGDON and BROWN ?ot to talking 
to the aler about the murder of MARTIN LUTHER KING. He 
stated that he does not re^a11 the exavt remarks, but that they 
were In e''eet that BROGDON was rol nr to t irn BROWN in ‘'or the 
reward and that BROWN stated that he did It. He stated that 
he has been with them since Friday Apr!1 r - 1^Q. and they 
had talked about the murder o“ KING, but that neither BROWN 
or BRADY ever " ade any statements other than that they would 
sire hate to be In the murderers shoes. He advised that 
he does not have any Information rerardlnr the murder, and 
at the time ^t that BROWN and BROGDON should not be /eating 
about 1t.

Vio/r:- ,lt Barstow. California i-ui,. .■ Los Angers 44-1 rT4

SA ROBERT C. MARTIN /JR , zd1 d
!>.>!•• dictated

luHP.nH ..f th. I- l'.| It ., th.
y<»ur iiK«-tj y, it arid it* ...nt.-ht- ar«- n-.t t-. t-- di-tr J.-# <• d -.jtHtd<- ’.-.nr .1*;
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DAVID RICHARD BROWN, a 'ter 
Identity o4' SA ROBERT C. MARTIN,JR • 
his rights by SA MARTIN, was advised

()n

Th ik

4 /1 5 Z6B

being advised op the 
and being advised on 
that SA MARTIN wished

to Interview hl^ concerning statements made by hlm.ln which 
he stated that he had murdered MARTIN LUTHER KING- ‘'urn1 shed 
the 'o^owlng 1 n 'or"at1 on during Interview at the San Bernardino 
Countv Jal1- Barstow. Ca'1’'ornla. 1n the presence o" Detective 
DON HARDY:

BROWN advised that wh^e he was being booked at the 
’a!' he had -ade the remark ’n lest with the 'al1er that he 

was the one who di It meaning that he was the one who had 
-urdered KING. He stated that prior to ~aklng that remark, 
he had been ta'^ng with BROGDON and the 'a!1er about whether 
the '!'"er had been caught or not and had remarked that there 
was a 1 arge reward 'or the klVer. He stated that BRODGON then 
said In 'est that he was going to turn he (BROWN) In. and he 
then remarked to the lai1er that ”1 did It". He stated that 
he and BROGDON, together with BRADY and PEREZ, were all 
drinking and he has no reason to ~ake any such remarks.

he was 
stated 
others 
he was

He stated that he has been with the people with whom 
arrested since about Wednesday. Apr!1 3- l^S^. He 
that he was In Sacramento at that time.and met all the 
on 2nd Street, where he was drinking. He stated that

three times a day
Apr!1 by

em al1 the time, but was with them two or 
until they al1 le’’t Sacramento together on

and went to Fresno.
a11 stayed together In Fresno until they

He stated that 
^'‘t and came to

Barstow where they were arrested. He stated that he has no
know1edge o-' the murder o’’ 
been o it o-' California or

During Interview 
ol'owing description was

Race

Birth Data

at Barstow, Call

SA ROBERT C. MARTIN^ \r. 'd1

<J'>< u::.»-M ■ "nt.ntis n<it!.<r r.-. -

MARTIN LUTHER KING, and has not
at Teast •’Ive months.

and through observation, the 
obtained o1' BROWN:

White 
Ma1 e

va^ ‘ ana gr-i : opn! a

ornla

d

!• ih- Los Ange1 es 44 -
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concerning the whereabouts of RITA. He said the police officers 
mentioned they were trying to locate her for the New Orleans 
Police Department, who had a warrant for child neglect.

MURPHY said that one time between July 15, 1967 and
August 20, 1967, his wife IRIS MURPHY observed RITA run across 
the street and place a package in the trash can located in an 
alley behind a dancing school at 3221 De Witt Drive. RITA re­
turned to 3340 Floyd Terrace, and a short while later a car 
pulled up, the occupant alighted and picked up the package and 
drove away.

On one occasion, MURPHY said he observed RITA making
a telephone call from a public coin box telephone booth located 
in the liquor store parking lot at 3331 Barham Boulevard.
MURPHY showed the interviewing agents the telephone booth. The 
telephone located in this booth had telephone number 464-9831• 
The telephone booth inside walls had the name ’MIMI” printed 
on It. Also written on the walls were telephone numbers 
763-9131 and 831-2311.

MURPHY said he was of the opinion that there was some
type of Illegal drug activity at 3340 Floyd Terrace while CHARLES 
and RITA lived there.

MURPHY observed several photographs and picked out a
photograph of JAMES EARL RAY taken at Bartending School. MURPHY 
said he observed this individual leaving the white Mustang on 
one occasion and he was wearing a bow tie at that time, similar 
to the one in the photograph.

MURPHY advised he found an envelope In the front yard
of 3340 Floyd Terrace a couple of weeks ago which apparently 
had been laying in the yard for sometime. He said the envelope 
apparently came apart from exposure to the weather. The envelope 
contained an Auditor-Controller’s General Warrant Number C 5546672, 
payable to ELIZABETH DE ROUEN, 33^0 Floyd Terrace, Los Angeles.
The warrant was for $86.00 and the date was Illegible. The 
envelope was postmarked February 29, 1968.
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4 •; -1- 4 '

Dote _ 5/1/68

OSCAR BARNES, 907 Arbutus, Compton, California,
telephone NE 5-1468, advised that last week on April 23, 1968, 
he talked to a man at a service station located on the west 
side of Alameda Street, about 110th Street, Los Angeles, while 
a tire was being repaired. The name of this man is unknown 
but he is a dark complexioned Negro, about 63 or 64 years of 
age. The death of MARTIN LUTHER KING, JR. came up and this 
man said that his daughter knew where the killer was. The 
man said that the killer is living on the sixth floor of the 
Beverly Hilton Hotel according to his daughter, who is a maid 
there on the seventh floor. This man at the service station 
said that the man at the hotel had six or seven types of wigs 
in order to disguise himself. Tne man said that his daughter 
had talked to a maid on the sixth floor and that was where 
the daughter got the information. The man said that the maids 
had looked at the suspect’s picture in the papers and thought 
it resembled the man at the hotel. The man at the service 
station said that one ear extended outward. The man at the 
station was reporting information he had obtained from his 
daughter.

BARNES said he did not know if the man at the hotel
was dressed as a woman but he was said to be dressed very 
nice.

On 4/29/68 at Los Angeles, California Fih* « Los Angeles ^-1574^'/^

SA ALBERT N. CARLBLOM/rah
Date dictated 4/30/68

Thu <|<H um<-nt > ontami neither r.-« omm.-ndation* not .-on. lunionR <>f th.- I H1 It iM the property of th.- EBI and i. loaned to 
your aKenty, it and it« font.-nt. ar.- not to Im- duttibut.-d outbid.' your iiK<-n< y.
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Date 5/1/68

On April 29, 1968, MILDRED THOMAS was interviewed
at the Beverly Hilton Hotel, Beverly Hills, California, where 
she is employed as a maid on the sixth floor. She advised 
that there has been a man occupying Room 622 for at least 
two weeks, name unknown, who lives alone in the room. He has 
two pieces of luggage which he keeps locked. She has seen 
him wearing wigs and has seen him with black hair and sometimes 
brown hair. He sometimes does not respond to knocks on the 
door and seems to be in all day leaving only long enough for 
the room to be made up. She said he uses makeup Judging from 
the towels and sink. She said she had seen him but did not 
know of others who had. She said that he has little clothing 
hanging up but may have other clothing in the luggage. He has 
a nice brown suit. He washes his own shirts, underwear, and 
socks. She did not know his name, his work, or whether he 
had a car.

She described the man as follows:

Race
Age
Height
Weight
Eyes 
Hair 
Ears
Scars and Marks
ComDlexion 
Build 
Voice 
Miscellaneous

White
About 30 to HO
About 5’11”
About 155 pounds
Blue
Wears wigs
Not seen, as wigs go over ears 
None known
Wears brown cake makeup
Broad shouldered 
Never heard to talk 
Acts peculiarly

When MILDRED THOMAS was shown the Wanted Notice
pertaining to JAMES EARL RAY, she said the man in the hotel 
room looks like the pictures on the notice but that she 
cannot be sure. She said she thought the nose of RAY in the i960 
profile photograph looked like the nose of the man in the hotel 
room.

()n H/29/68 al Los Angeles, California ^^ (( Los Angeles ^4-157^ “fr /<//

SA ALBERT N. CARLBLOM/rah V29/66
■ I)atc (lictati'd
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